
حرفیدربارهرستمينميزنم
قهرماني تيم ملي وزنه برداري هرچند باعث 
شادي م��ردم و علاقه مندان ب��ه اين رشته 
شد، اما در اين بين كس��ب برخ��ي نتايج 
هم تأمل انگيز ب��ود. از آن جمله مي توان به 
شكست كيانوش رستمي، قهرمان المپيك 
اشاره كرد. وزنه ب��رداري كه مدعي است به 
تنهايي مي تواند كار كند و موفق هم باشد! محسن بيرانوند، سرمربي تيم 
ملي وزنه برداري در خصوص رستمي اظهارنظر جالبي دارد. او مي گويد: 
»من نمي توانم در مورد وزنه هاي او حرف بزنم، چون در حال حاضر در 
جايگاه سرمربي تيم ملي هس��تم و امكان اينكه درباره اين وزنه بردار 
صحبت كنم، وجود ندارد. كارشناسان زيادي هستند كه مي توانند در 
اين خصوص صحبت كنند.« حرف هاي بيرانوند در حالي مطرح مي شود 

كه خود رستمي برخلاف هميشه سكوت كرده و چيزي نگفته است.

پولخرجكنیمتااسیرناداورینشویم
ناداوري در حق بهداد سليمي، وزنه بردار 
فوق سنگي��ن كشورمان بار ديگ��ر او را از 
رسيدن به سك��وي قهرمان��ي دور كرد، 
اتفاقي كه به نظر مي رسد اگر مس��ئولان 
ورزش كشور فكري به حالش نكنند بايد 
باز هم منتظر تك��رار آن حتي براي ساير 
وزنه برداران باشند. بهداد سليمي با اشاره به برخي سوءمديريت ها 
در اين خصوص مي گويد: »در رشته هايي كه مافيايي هستند مثل 
كشتي و وزنه برداري دو راه حل وجود دارد؛ اول اينكه قدرت برقراري 
ارتباط سياسي با كشورهاي صاحب كرسي را داشته باشي، دوم اينكه 
پول خرج كني، اين رشته ها در دست افرادي خاص است كه بايد 
بتوانيم به آنها نزديك شويم تا اين قبيل اتفاقات براي ورزشكارانمان 

رخ ندهد. البته ما در هر دو بخش ناموفق بوده ايم.«

رونالدونشاندادچگونهبایدآمادهشویم
كارلوس كرش، سرمربي تيم ملي فوتبال 
كشورمان ب��ه خوبي مي داند ك��ه در جام 
جهاني با چه حريفان بزرگي روبه رو است. 
انتخاب رونالدو به عنوان برترين بازيكن اروپا 
بخشي مهم از اين نگراني  ها را روشن كرد. 
به رغم اينكه گفته می شود كرش رابطه نه 
چندان خوبی با  شماره هفت رئال و پرتغال دارد، اما او  بعد از انتخاب 
رونالدو در صفحه شخصي خود از كريس تمجيد كرد: »اين موهبتي 
بزرگ براي ماست كه با اين بازيكن و تيم ملي اش روبه رو مي شويم. 
رونالدو سطحي را كه ما بايد براي رقابت در آن آماده شويم، نشان داد 
و اينكه چرا بايد يك آماده سازي خوب در جام جهاني داشته باشيم. 
تنها يك فرد غيرصادق لزوم نياز ما به اجراي يك برنامه آماده سازي 

ويژه براي جام جهاني 2018 روسيه را زير سؤال مي برد.«

 انتخابات 25 آذر و تلاش خانوادگي 
براي تصاحب صندلي ریاست یک فدراسیون

فامیلبازيدركبديحرفاولراميزند
تنها شش روز ديگر تا برگزاري مجمع انتخاباتي فدراسيون كبدي باقي 
مانده و در اين شرايط حساس حواشي اين رشته از فوتبال هم بيشتر شده 
است. هنوز افتضاح به بار آمده در رقابت هاي قهرماني آسيا جمع نشده و 
موضوع مديريت خانوادگي رشته كبدي نيز كماكان به قوت خود باقي است! 
ضمن اينكه بيم آن مي رود كه در انتخابات پيش رو با پيروزي احتمالي يكي 

از كانديداها بحث اداره فاميلي فدراسيون كبدي وارد فاز تازه اي شود. 
  عکس هاي دردسرساز

تا پيش از برگزاري رقابت هاي قهرماني آسي��ا در گرگان توجه زيادي به 
رشته كبدي نمي شد تا جايي كه اين رشته نيز همچون ساير رشته هاي 
غيرفوتبالي از بي توجه��ي رنج مي برد، اما انتش��ار چند عكس جنجالي 
دردسرهاي زيادي براي كبدي ايران درس��ت كرد و اين رشته را به يكي 
از جنجالي ترين رشته های ورزشي كشور تبديل كرد. مربي  مرد تايلندي 
روسري سر كرده بود و خيلي زود مشخ��ص شد ساير مربيان مرد نيز به 
دستور يك مقام مسئول فدراسيون مجبور به پوشاندن موهاي سر خود 
شده بودند. جنجال به راه افتاده اگرچه بازتاب منفي زيادي در رسانه هاي 
داخلي، خارجي و شبكه هاي اجتماعي داشت، اما مسئولان فدراسيون 
كبدي با تكذيب ادعاه��اي مطرح شده و همچني��ن مشكوک خواندن 
عكس ها از پذيرفتن مسئوليت اين اتفاق شانه خالي كردند. جالب تر اينكه 
وزارت ورزش نيز واكنشي جدي به اين اتفاق عجيب نشان نداد و با گذشت 
چند هفته از اين ماجرا هنوز مشخص نيست مسبب وادار كردن مربيان 
مرد به داشتن روسری چه كسي يا چه كساني بوده اند! انصراف اجباري از 
انتخابات فدراسيون كبدي تنها واكنش محمدرضا مقصودلو به جنجال 
اخير بود، رئيسي كه سه دوره پياپي رياست فدراسيون را برعهده داشته و 
براي دوره چهارم نيز خيز برداشته بود كه منتشر شدن عكس هاي مربي 

تايلندي همه رشته هاي او را نقش برآب كرد. 
  تداوم فامیل بازي 

پس از مشخص شدن بخشي از ارتباطات فاميلي اكثر مديران فدراسيون 
كبدي، انتظ��ار مي رفت با كناره گي��ري مقصودلو ب��ه موضوع مديريت 
خانوادگي – فاميلي پايان داده شود، اما از گوشه و كنار خبر مي رسد كه با 
كنار رفتن رئيس فعلي نبايد منتظر تمام شدن اين شيوه مديريتي باشيم. 
نگاهي به نفرات شركت كننده در مجمع انتخابات��ي فدراسيون كبدي 
نشان مي دهد كه در حال حاضر عباس خواجه اورسجي با توجه به سوابق 
و آشنايي اش به اين رشته بيش از سايرين شانس پيروزي در انتخابات را 
دارد. خواجه اورسجي همان دبير سابق فدراسيون است كه چند وقت پيش 
از سمتش استعفا داد تا قانوناً بتواند در انتخابات ثبت نام كند. البته همين 
فرد پس از استعفا از اختلاف شديدش با مقصودلو پرده برداشت، اما اوضاع 
زماني وخيم تر مي شود كه اورسجي خودش نيز يكي از بس��تگان رئيس 
فعلي به حساب مي آيد. پسردايي همسر مقصودلو حالا بيش از هر زمان 
ديگري براي تكيه زدن بر صندلي رياست خيز برداشته است. پيچيدگي 
ماجرا به همين جا ختم نمي شود، چراكه معصومه ميرزايي پور همسر نامزد 
رياست فدراسيون در حال حاضر به عنوان سرپرست دبيري فدراسيون 
كبدي فعاليت مي كند و در واقع جانشين همسرش شده است. ايسنا در 
گزارشي مدعي شده كه علاوه بر همسر اورسجي، مريم ميرزايي پور )خواهر 
همسر اورسجي( و محمد برادران )باجناق اورسجي(، محمدصادق حليمي 
)خواهرزاده همس��ر اورسجي(، آرزو غلامي )خواهرزاده اورسجي( و رضا 
كتولي نژاد )پسر دايي اورسجي( نيز سمت هاي مختلفي همچون مسئول 
حسابداري فدراسيون، امور مالي يا عضو تيم ملي كبدي را عهده دار بوده اند 

كه برخي از آنها اخيراً از سمت شان كنار گذاشته شده اند. 
هرچه دقيق تر به چالش مديريت فاميلي بنگريد به ابعاد جديدتر و عميق تر 
اين مسئله پي مي بريد. بايد تأسف خورد به حال رشته اي كه خواستگاهش 
ايران است و در آوردگاه هاي بين المللي جزو رشته هاي مدال آور محسوب 
مي شود، اما اسير حواشي خودساخته شده است. در اين سال ها هيچ كس به 
نحوه مديريت كبدي اعتراضي نداشته و بهتر است بگوييم اگر عكس مربي 
تايلندي منتشر نشده بود رئيس فعلي با قدرت در انتخابات شركت مي كرد 
و حاضر نمي شد پس از 12 سال جايش را به فرد ديگري بدهد. پرواضح 
است كه كبدي به هواي تازه نياز دارد، به مديري كه روابط خانوادگي – 
فاميلي را اولويت اولش قرار ندهد و براي جبران كمبودهاي گذشته تلاش 
كند. انتخابات روز 25 آذر فرصتي براي تزريق خون تازه به اين رشته است 

و اميدواريم پاياني بر مديريت فاميلي باشد.

دو مربي خارجي ليگ 
سعيد احمديان

   گزارش
در روزهاي تعطيلي 
نيم فص������ل اول 
دغدغه هاي متفاوتي دارند، دغدغه هايي كه سبب 
شده هم شفر و هم برانكو روزهاي شلوغي را نسبت 
به ساير مربيان ليگ برتري داشته باشند، طوري كه 
هم بايد به كار فني تيم شان برسند و هم سنگ هايشان 
را با مديران باشگاهايش��ان وا بكنند. شفر از عملي 
نشدن خواسته هايش عصباني است و حتي شايعه 
استعفايش در شهر پيچيده، آن سو برانكو هم با وجود 
اينكه با پرسپوليس در بالاي ج��دول و مدعي اول 
قهرماني است، اما جدي شدن مذاكراتش براي تمديد 
قرارداد سبب شده تا رفت و آمدش به دفتر باشگاه 
پرسپوليس در خيابان سئ��ول تهران بيشتر از قبل 
شود، به طوري كه يك پايش در درفشي فر و محل 
تمرينات است و پاي ديگرش در ساختمان باشگاه! 

   برانکو؛ تمدید به شرطها و شروطها!
كمتر مديري باشگاهي است كه در ادامه فعاليت 

با مربي  مانند برانكو ترديد كند، از جمله سرپرست 
باشگاه پرسپوليس در اولين مأموريت مهمش در 
باشگاه پرونده تمديد قرارداد سرمربي تيمش را به 
سرانجام می رساند. قرارداد سرمربي موفق كروات 
پرسپوليس آخر فصل جاري به پايان مي رسد و 
چند هفته اي است كه پرسپوليسي ها مذاكراتشان 
را با برانكو آغاز كرده اند. قهرماني در ليگ و مدعي 
بودن در فصل جاري سبب شده تا هم هواداران 
و هم مديران باشگاه به دنب��ال ادامه همكاري با 
برانكو باشند. البته مذاكرات باشگاه پرسپوليس 
و برانكو چند هفته اي است كه آغاز شده، اما همه 
چيز همچنان در هاله اي از ابهام قرار گرفته است. 
دو طرف از علاقه شان براي تمديد مي گويند، در 
حالي كه دغدغه هاي سرمربي كروات باعث شده تا 
وي براي امضاي قرارداد جديدش همچنان دودل 
باشد، به خصوص كه گرشاسبي آخر هفته گذشته 
در مصاحبه اي اعلام كرد كه شنب��ه برانكو پاي 
تمديد قرارداد را امضا مي كند، اما انتظار هواداران 

پرسپوليس براي شنيدن امضاي قرارداد جديد 
سرمربي كرواتشان ديروز نتيجه اي نداشت. 

به نظر مي رسد برخلاف گمانه زني هاي اوليه، تا 
امروز مس��ائل مالي تنها مانع اصلي عدم تمديد 
برانكو نب��وده و اي��ن سرمربي مط��رح بيشتر از 
تعدادهاي صفره��اي قرارداد آين��ده اش نگران 
مسائل ديگري است. از همين رو او در جلساتي كه 
با گرشاسبي سرپرست باشگاه پرسپوليس براي 
تمديد قراردادش داشته،  دو ش��رط مهم را هم 
پيش روي سرپرست باشگاه ق��رار داده تا با انجام 
آن، راه براي تمديد قرارداد تسهيل شود. دو شرط 
اصلي برانكو تسويه حساب با او و دستيارانش بوده و 
موضوع ديگر هم بحث تمديد قرارداد با بازيكناني 
است كه قراردادشان امسال با پرسپوليس به پايان 
مي رسد. خواسته دوم برانكو از آن سو اهميت دارد 
كه قرمزها با توجه به شكايت باشگاه ريزه اسپور 
تركيه در پرونده طارمي از سوي فيفا از دو پنجره 
نقل و انتقالات تابستاني و زمستاني فصل آينده 

محروم هس��تند و نمي توانند بازيكن بگيرند، به 
همين خاطر برانكو براي اينك��ه در ادامه بتواند 
انتظارات را برآورده كند به دنبال حفظ بازيكنان 
فعلي تيمش است.  بوژيدار رادوشويچ، حس��ين 
ماهيني، محسن ربيع خواه، وحيد اميري، صادق 
محرمي، شج��اع خليل زاده، احس��ان علوان زاده، 
محسن مسلمان، فرشاد احمدزاده، احمد نوراللهي، 
كمال كاميابي نيا و مهدي طارمي نفراتي هستند 
كه قراردادشان در انتهاي فصل به پايان مي رسد و 

برانكو بر حفظ اين بازيكنان تأكيد دارد. 
   شفر؛ تکذیب شایعه استعفا

در آن سو اما، وينفرد شفر هرچند توانسته با پيروزي 
مقابل سپاهان، موتور آبي ها را در ليگ روشن كند، 
اما خبر مي رسد در خارج زمين بازي اوضاع آن طور 
كه بايد و شايد بر وفق مراد پيرمرد آلماني نيست، 
مسائلي كه سبب شده تا شايعه استعفاي مرد آلماني 
بر سر زبان ها بيفتد. تأخير در پرداخت قرارداد، لغو 
اردوي استقلال در امارات، نداشتن زمين تمريني 
مناسب، عدم ترجمه صحبت هايش توسط مترجم 
تيم، مشكل مس��كن و از طرفي نامشخص بودن 
وضعيت باشگاه براي نق��ل و انتقالات عصبانيت 
شفر را به همراه داشته است. اتفاقي كه سبب شده 
تا برخي منابع خبري از شايعه استعفاي زودهنگام 
شفر خبر بدهند، به خصوص كه سرمربي آلماني 
آبي ها با توجه به خصوصي��ات ژرمن ها به نظم و 
انضباط تأكيد زيادي دارد و چنين بي نظمي ها و 

خلف وعده هايي را قبول نمي كند. 
با اين حال عصر ديروز مديرعامل استقلال همه چيز 
را تكذيب كرد. رضا افتخاري در رابطه با اعتراضي 
كه وينفرد شفر داشته، گفته است: »چنين چيزي 
مطرح نيس��ت. خود شفر مصاحبه مي كند و اين 
حرف را تكذيب خواهد كرد. متأسفانه اين حرف ها 
را درمي آورند تا براي خودشان بازار درست كنند 
كه درست نيست و او اعلام كرده چنين صحبتي را 
با كسي انجام نداده است. نقل قولي در اين زمينه 
مطرح شده كه چنين مسائلي درست نيست و ما 
اين مسائل را نداريم و اصلًا مشكل خاصي وجود 

ندارد و استعفايي هم در كار نيست.« 
او درباره لغ��و اردوي آبي ها در ام��ارات كه گفته 
مي ش��ود نارضايتي شفر را به هم��راه داشته هم 
اينطور توضيح داده است: »سه روز پيش با شفر 
جلسه داشتم و همه كار هايمان را با هم هماهنگ 
كرديم. در مورد همه چي��ز از جمله اردوي دبي 
صحبت كردي��م. با توج��ه به اينكه تع��دادي از 
بازيكنانمان مشكل خروجي داشتند و سه روز هم 
تعطيلي بود، نتوانستيم مجوز بگيريم و در همين 
تهران اردوي خود را برگزار خواهيم كرد و مشكلي 

هم وجود ندارد.«

اینحمایتمادياستیامعنوي؟!
طبق قانون، هرگونه كم��ك مالي از س��وي وزارت ورزش و جوانان به 
باشگاه هاي فوتبال تخلف محسوب مي شود، اما كافي است سؤالي در 
اين راستا از وزارت يا يكي از باشگاه هاي فوتبال پرسيده شود تا همگي 

حق به جانب پاسخ دهند و منكر هر نوع كمك مالي شوند. 
بحث كمك وزارت به باش��گاه هاي فوتبال كه مطرح مي ش��ود همه با 
قيافه اي حق به جانب منكر مي ش��وند و مي گويند ك��ه ريالي از طرف 
وزارت به باشگاه ها نرسيده است، اما معلوم نيست كه حافظه ها خيلي 
ضعيف شده يا آ ب ها از آسياب افتاده كه آقايان با افتخار از حمايت وزارت 
براي پرداخت هاي ميلياردي خود صحبت مي كنند: »در طول دو سال 
گذشته توانستيم با حمايت س��لطاني فر، وزير ورزش و جوانان حدود 
20 ميليارد تومان از بدهي هاي خود را پرداخت و تعداد قابل توجهي از 

چك هاي برگشتي طلبكاران را جمع آوري كنيم.«
آنچه افتخاري، مديرعامل باشگاه اس��تقلال از كمك وزارت مي گويد، 
نه فقط نقض ادعاي اين باشگاه و وزارت در عدم هرگونه پرداخت مالي 
به آبي پوشان پايتخت در صحبت هايي است كه پيشتر كرده بودند كه 
تخلفي آشكار و در عين حال بي قانوني است. طبق قانون، وزارت ورزش 
و جوانان حق پرداخت ريالي به باشگاه هاي فوتبال را ندارد. حالا سؤال 
اينجاس��ت كه اين قانون چطور رعايت مي شود وقتي كه مدير باشگاه 
استقلال به صراحت مي گويد كه با كمك وزير اين تيم موفق به پرداخت 

20 ميليارد تومان از بدهي هايش شده است!
البته نه اعت��راف ناخواسته مديرعامل استقلال و ن��ه تخلف وزارت كه 
همواره انكار شده، تازگي ندارد، انكاري كه حسابي نمي شود روي آن باز 
كرد وقتي نه تنها حرف و عمل آقايان با هم نمي خواند كه در گفتارشان 
نيز همواره شاهد تناقض هاي آشكاري بوده ايم. تناقض هايي كه به وضوح 
پرده از واقعيتي برمي دارد كه هميشه سعي در انكار آن بوده است! اين 
را نه حدس و گمان ها كه صحبت هاي مطرح شده، نشان مي دهد. عين 
صحبت هاي افتخاري ك��ه صراحتاً مي گوي��د از وزارت براي پرداخت 
20ميليارد طلب كمك كرده است، مگر آنكه منظور مديرعامل استقلال 
نه كمك مادي كه كمك معنوي براي حل مشكل استقلال باشد كه در 
آن صورت حتماً وزير براي پرداخ��ت بدهي هاي اين تيم دست به دعا 
شده و اتفاقاً دعاهايش نيز مستجاب شده تا آبي پوشان پايتخت بتوانند 
بدهي20ميليارديشان را پرداخت كنند تا  حالا مديريت باشگاه بابت آن 

همه دعا كه اتفاقاً اجابت هم شده به اين شكل اقدام به تشكر  كند!
اما س��ؤال اينجاس��ت كه چرا اين كمك هاي مادي و معنوي! تنها به 
فوتبالي ها مي شود و س��اير رشته هاي ورزشي و ورزش��كاران ديگر از 
آن بي بهره هس��تند؟ چرا راه دور برويم؛ مثلًا همين فوتس��ال به رغم 
موفقيت هاي زيادي كه كس��ب كرده، اما باز هم حكم ب��رادر ناتني را 
دارد يا كش��تي گيران و وزنه برداراني كه دغدغه هايش��ان قبل از اعزام 
به مس��ابقات قطع آب و برق محل تمرين اس��ت و حتي ورزشكاران و 
مدال آوران نابينا و كم بينا كه در مراسم تجليل از مدال آوران بازي هاي 
پارالمپيك كارت هدي��ه اي به مبلغ تنها يك ميلي��ون تومان دريافت 
مي كنند كه كارت هايش��ان براي برداش��ت همين مبلغ اندک در نظر 

گرفته شده هم رمزي ندارد!
اينها نمونه هاي كمي از تبعيض هاي بي ش��مار آقايان در ورزش كشور 
اس��ت. تبعيض هاي فراواني كه ب��ه راحتي نمي توان آنها را ليس��ت يا 
حتي تيتروار به آن اشاره كرد، اما مي توان به راحتي نگاه ويژه اي را كه 
همواره به فوتبال مي شود، ديد. نگاه اشتباهي كه طي سال هاي اخير 
باعث سرازير شدن بودجه ورزش به س��مت فوتبال و اجحاف در حق 
ساير رشته ها شده اس��ت. ديدگاه اش��تباهي كه البته فوتبال را هم به 
تباهي كشانده و آن را به جولانگاه مفسدان مالي تبديل كرده تا با اين 
نگاه ناعادلانه و اشتباه هم سيخ بسوزد و هم كباب، هرچند كه آقايان 
هنوز هم تصميمي بر تغيير ديدگاه خود ندارند و همچنان به رفتن راه 
اشتباهي كه در پيش گرفته اند، اصرار دارند، راه اشتباهي كه به زودي 
فوتبال را به دليل ريخت و پاش هاي مالي فراوان و ديگر رشته ها را به 

دليل كمبود مالي از پاي در خواهد آورد.

دوميبانوانایراندرسلاحبادي
دومين روز از رقابت هاي سلاح هاي بادي آسيا در رده جوانان در حالي 
به پايان رسيد كه بانوان ايران در بخش انف��رادي در رده هاي ششم، 
هفتم و دهم آسيا قرار گرفتند، اما در تيمي با ايستادن بر سكوي دوم، 
صاحب گردن آويز نقره شدند. در م��اده 10 متر تفنگ بادي دختران 
جوان، پنج تيم حضور داشتند كه ايران با تركيب سيده رؤيا صبح خيز، 
فاطمه كرم زاده و مري��م شفيعي پور در رده دوم ق��رار گرفت. ايران با 
24نماينده در رقابت هاي سلاح هاي بادي آسيا كه از 17تا 21 آذرماه 
به ميزباني ژاپ��ن در سه رده جوانان، نوجوانان و بزرگس��الان در حال 

پيگيري است، شركت كرده است. 
------------------------------------------------------------
ثبتنام9كشوردرتورجهانيوالیبالساحليكیش

سومين دوره مسابقات واليبال ساحلي تور جهاني ايران از يكم تا پنجم 
اسفندماه ب��ه ميزباني جزيره كيش برگزار مي ش��ود. در همين راستا، 
ثبت نام تيم هاي شركت كننده از نيم��ه آبان آغاز شده و تاكنون ۹ تيم 
)آرژانتين، كانادا، اتريش، ايتاليا، اسكاتلند، ونزوئلا، ايران، صربستان و 
لتوني( براي حضور در اين رقابت ها ثبت نام كرده اند. در جدول اصلي 
تور جهاني 24 تيم و در جدول مقدماتي 36 تيم حضور خواهند داشت 
كه تيم هاي شركت كننده بر اساس رده بندي جهاني در دو جدول قرار 
مي گيرند. نخستين دوره تور جهاني واليبال ساحلي در ايران سال ۹4با 
حضور 48 تيم از 21 كشور جهان و دومي��ن دوره تور جهاني واليبال 
ساحلي در ايران سال ۹5 با حضور 40 تيم در جزيره كيش برگزار شد. 
رقابت های امسال واليبال ساحلی كيش سومين دوره اين تور جهانی 
خواهد بود. حالا بايد ديد پس از برگزاری اين مسابقات، ميزبانی ايران 

برای دوره های بعدی تمديد خواهد شد يا نه؟

ایرانازAFCشکایتكند
آشنا نب��ودن مس��ئولان فدراسي��ون با 
ديپلماسي فوتبالي باعث تخريب فوتبال 
شده و متأسفانه عدم برخورد مس��ئولان 
بالادستي هم ج��اي بح��ث دارد؛ اينكه 
يك خبر ناق��ص را در هفته هاي گذشته 
منتشر كنند و به خاط��ر حقي كه بايد از 
روز اول گرفت��ه مي شد و هنوز هم گرفته 
نشده، ذوق زده مي شون��د. زود برداشت 
كردن يك موضوع در شأن تشكيلاتي كه 
مي خواهد از حقوق يك ملت دفاع كند، نيس��ت. مسئولان فدراسيون 
فوتبال با سوءمديريت آرام آرام در حال كندن قبر فوتبال هستند. اين 
مسائل دست به دست هم مي دهد تا فدراسيون به نتيجه مدنظر خود 
نرسد. اصلاً يكي از موارد توجيه عربستاني ها اين است كه به سفارت شان 
حمله شده، موضوعي كه در چارچوب ديپلماسي بايد بررسي شود و به 
فوتبال ربطي ندارد. از آن مهم تر اينكه درخواست امارات چه توجيهي 
دارد؟! اينها حتي نتوانستند حق شان را از امارات بگيرند. در آن مقطع 
كه AFC به عدم ميزباني ايران و عربستان رأي داد، حتي كارشناسان 
فوتبال عربستان هم گفتند كه اين كار اشتباه است و در رسانه هايشان 
مطرح كردند كه اين كار مصداق بارز دخالت سياست در ورزش است. 
بهتر است كه افرادي كه الان دارند به دنبال ديپلماسي ورزشي مي روند، 
حافظه تاريخي شان را به دو س��ال قبل برگردانند. ام��روز بايد ضمن 
شكايت از عربستان و امارات از  AFC هم شكايت كرد، چراكه دو سال 
پيش اين كنفدراسيون فوتبال آسيا بود كه چنين تصميمي را گرفت. 
بارها تأكيد كرديم كه حتي نبايد پاي ميز مذاكره با عربستاني ها برويم، 
چون وقتي پاي ميز مذاكره مي نشينيم، يعن��ي خواسته آنها را قبول 
كرده ايم. همان زمان بايد مس��تندسازي مي شد و پرونده اي تشكيل 
و به IOC )كميته بين المللي المپيك( و فيفا ارسال مي كردند، چون 
همه رشته ها در كميته جهاني المپيك خلاصه مي شوند. بايد اين گونه 
مطرح مي شد كه عربس��تان و ام��ارات منشور المپي��ك را خدشه دار 
كرده اند، چراكه با هرگونه سياسي كاري كه منافع مردم تحت تأثير آن 
قرار بگيرد، برخورد خواهد شد. متأسفانه مسؤلان فدراسيون فوتبال به 
اين مسئله توجه نكردند و راه را اشتباه رفتند. زماني كه AFC رأي داد 
كه بازي ها در كشوري ثالث برگزار شود، اگر از خود AFC هم شكايت 
و اين راه در پيش گرفته مي شد، الان ديگ��ر شاهد سياست يك بام و 
دو هواي كنفدراسيون فوتبال آسيا نبوديم. به قول خود آقايان، هيئت 
رئيس��ه ميزباني ايران را تأييد كرده است، ام��ا دبيركل حرف ديگري 
مي زند. همين رفتار AFC را بايد به فيفا منعك��س كرد. الان رئيس 
فدراسيون مي گويد ما مي خواهيم به فيفا و CAS شكايت كنيم، اما اين 
سؤال پيش مي آيد كه چرا اين موضوع را دو سال پيش مطرح نكرديد و 
پاسخ هاي سخيفی به افراد دلسوز داديد؟ متأسفانه فدراسيون فوتبال 

ساده ترين تحليل را هم از رفتار هاي AFC ندارد.
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  چـهـره ها 

88498432سرویس ورزشي

شیوا نوروزي

چشم امید همه به مردان مورینیو

یونایتد-سیتي،نبردپادشاهانمنچستر
فريدون حسن
   فوتبال اروپا

خوزه مورينيو و پپ گوارديولا؛ تقابل اين دو نام به طور حتم اگر چيزي بيشتر از رقابت ليونل مسي و كريستيانو 
رونالدو نداشته باشد، كمتر هم ندارد. دو مربي بزرگ فوتبال دنيا كه سال ها در اسپانيا با هم نبرد داشتند 
و حالا دو سال است كه مبارزاتشان را به منچستر منتقل كرده اند. مورينيو يونايتد را هدايت مي كند و پپ 

سيتي را، اما همه مي دانند كه دو پادشاه در يك اقليم نمي گنجند و منچستر هم بايد از 
بين يونايتد و سيتي يكي را انتخاب كند. پانزده هفته از ليگ برتر مي گذرد و گوارديولا 
با سيتي، افسانه اي نتيجه گرفته است. 14 پيروزي پرگل و تنها يك تساوي و كسب 
43 امتياز، آماري كه در ليگ قهرمانان هم همه چشم ها را متوجه سيتي زن ها كرده 

است. مورينيو و يونايتد امروز از چنين همشهري پرقدرتي در تئاتر رؤياها 
يعني اولدترافورد پذيرايي مي كنند. اختلاف هشت امتيازي دو تيم يك 
حاشيه امنيت مناسب براي سيتي است، اما امروز تمام ليگ برتر جزيره 
خواهان پيروزي شياطين سرخ و كشيده شدن ترمز من سيتي هستند. 
به جرئت مي توان گفت كه خيلي ها حتي به مساوي هم راضي هستند، 
فقط يونايتد نبازد تا اختلاف سيتي با بقيه بيشتر از اين نشود! گوارديولا 
و منچسترسيتي به يك هارموني رسيده اند و پپ اصلًا دوست ندارد 
اين روند موفقيت قطع شود. با اين حال او مي گويد: »اين يك بازي مهم 

است، ولي سرنوشت ليگ را تعيين نمي كند. در جاه طلبي براي كسب پيروزي و قهرماني، من و مورينيو 
دوقلو هستيم. داستان اين بازي با بقيه بازي ها فرق دارد. هدف ما اين است كه با آسودگي خاطر به اولدترافورد 
برويم. مي خواهيم خوب بازي كنيم، به شيوه اي كه آن را مي دانيم. پيش بيني اينكه چه چيزي اتفاق مي افتد 
و چه نتيجه اي رقم مي خورد، بسيار سخت است.« مورينيو اما برخلاف پپ تنها به 
بازگشت مصدومانش براي اين مسابقه بزرگ اشاره مي كند و مي گويد: »زلاتان 
و فيل جونز مشكلي ندارند و به دربي مي رسند. در مورد فيليني نيز همه چيز 
امروز مشخص مي ش��ود. ماتيج را هم به رغم مصدوميتي كه دارد، در اختيار 
داريم. البته مورينيو در ادامه به بالا بودن توانايي بازيكنان س��يتي هم اش��اره 
مي كند. منچسترسيتي با هدايت گوارديولا تمام بالانشينان را شكست داده؛ 
آرسنال، چلسي و ليورپول اسير هنرنمايي پپ و مردانش شده اند، اما سيتي در 
بازي هاي اخير با وجود كسب پيروزي در دفاع چند لايه حريفان اسير شده و اين 
درست جايي است كه نقطه قوت منچستريونايتد و تخصص مورينيو است. نكته 
و ترفندي كه تمام بالانشينان جدول ليگ برتر انتظار دارند امروز نتيجه بدهد و نوار 
پيروزي سيتي قطع شود تا حداقل با كم شدن اختلاف اين تيم با بقيه بالانشينان 

هيجان به صدر جدول بازگردد.

دنیا حیدري

تقدیرستادكلازپهلوانكریمي
حقش نبود، اما باخت. در عين شايستگي باخت تا رودرروي نماينده رژيم 
صهيونيستي قرار نگيرد. رؤياهايش در يك لحظه به باد رفت و تلاشي كه 
سال ها و ماه ها براي كس��ب افتخار براي كشورش كرده بود، اما باختش، 
ارزش��ي فراتر از يك مدال و ايستادن بر يك س��كوي بين المللي داشت.  
عليرضا كريمي كه در حال گذراندن خدمت مقدس سربازي در قرارگاه 
پدافند هوايي خاتم الانبيا)ص( است، بعد از آن باخت تأثيربرانگيز در تشك 
كشتي براي عدم رويارويي با نماينده رژيمي جعلي، اگرچه يك عنوان، 
مدال و فرصت را از دس��ت داد، اما مدال انسانيت را به دست آورد و صبح 

شنبه در صبحگاه ستاد كل نيروهاي مسلح مورد تقدير قرار گرفت.

اميررضا واعظ آشتياني

مديرعامل پيشين استقلال

رسیدن پنجمین توپ طلاي فوتبال     فوتبال
اروپا به رونالدو ثاب�ت كرد كه فعلًا 
بقیه ستارگان فوتبال دنیا باید پشت خط كسب این جایزه و عنوان 

برتري در فوتبال دنیا بنشینند.
سال هاست كه توپ طلاي جهان فوتبال و قاره  سبز را رونالدو و مسي 
به خود اختصاص داده اند و اين مسئله بعد از كسب پنجمين توپ طلا 
توسط رونالدوي ناآماده اين روزها و رسيدن او به آمار ليونل مسي بيشتر 
از قبل ثابت كرده كه اين روند چندان به آمادگي و شرايط اين دو بازيكن 
ارتباطي ندارد. تجربه دريافت توپ طلا در سال هاي گذشته توسط اين 
دو بازيكن نيز ثابت مي كند كه به رغم درخش��ش بازيكنان بزرگ در 
تيم هاي ديگر، رقابت جلوی چشم دو بازيكن و تبليغات صورت گرفته 
روي آنها از سوي اسپانس��رهاي بزرگ جهان باعث شده تا بقيه ديده 
نشوند و به راحتي در اين جنگ به مس��ي و رونالدو ببازند. نمونه هاي 
بس��يار زيادي را مي توان در اين خصوص نام برد. به عن��وان مثال در 
خود بارسلون بازيكنان تأثيرگذار و موفقي چون ژاوي و اينيستا حضور 

داشتند كه نقش غيرقابل انكاري در موفقيت هاي مسي ايفا كردند، اما 
در رقابت با او جا ماندند. حتي در تيم هاي ديگر لاليگا مي توان به آنتوان 
گريزمان اشاره كردكه به راحتي در كورس رقابت با اين دو ستاره به مقام 
سومي بسنده كرده است. در خارج از فوتبال اسپانيا اما اوضاع بدتر است. 
دنياي فوتبال طي سال هاي گذشته ستارگاني را به خود ديده كه به  رغم 

برخورداري از آمار فني بسيار بالاتر از رونالدو و مسي در انتخاب برترين 
بازيكن جهان مغلوب اين دو بازيكن شده اند. فرانك ريبري فرانسوي 
يكي از بزرگ ترين قربانيان اين ماجراست. هافبك خلاق بايرن مونيخ در 
سال 2013 چنان آماري از خود به جاي گذاشت كه كسب عنوان برترين 
بازيكن جهان و توپ طلا توسط او حتمي به نظر مي رسيد و كسي در آن 
شكي نداشت، اما جايزه به مسي رسيد. به جز فرانك ريبري مي توان به 
اوليور نوير، دروازه بان تيم ملي آلمان و ديگر بازيكن بايرن مونيخ نيز اشاره 
كرد. هيچ كس نمي تواند از نقش مؤثر اين دروازه بان در قهرماني هاي 
سه گانه بايرن و قهرماني تيم ملي آلمان در جام جهاني 2014 به سادگي 
چشم پوشي كند، اما او نيز با وجود داشت��ن چنين آمار پرشكوهي به 
راحتي اسير جو و احس��اساتي شد كه مي خواستند رونالدو به عنوان 
برترين بازيكن جهان توپ طلا را تصاحب كند. بسياري بر اين باورند 
كه اين ستارگان خو ش شانس نبوده اند كه با مسي و رونالدو هم عصر 
شده اند،  اما حقيقت اين است كه نبايد از تأثيرگذاري رانت ها و بنگاه هاي 

درآمدزايي فوتبال دنيا نيز در اين داستان به راحتي گذشت.

قربانیان بزرگ رونالدو و مسي
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